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Lekcia: Ž 14                                                                                                     Kázeň: Gn 12, 10-20 
 
Bratia a sestry, 
 nasledovanie Božej vôle môže byť spojené aj s ťažkosťami alebo prekážkami. Tie môžu 
by spôsobené našou neposlušnosťou, ale aj okolnosťami, ktoré sme my sami priamo nezavinili. 
Abrahám je len jeden z mnohých príkladov. Boh Abrahámovi povedal, aby išiel do krajiny, ktorú 
mu ukáže. Hospodin Abrahámovi zasľúbil, že tú krajinu dostanú Abrahámovi potomkovia ako 
dedičstvo. Abrahám počúvol Božie slovo a išiel tam, kam ho Boh poslal. Veril Bohu a počúval 
Jeho slovo. Prvé, čo ho v tej zasľúbenej zemi čakalo, bol hladomor. 
 
 Pán Ježiš svojim učeníkom povedal, že kto Ho chce nasledovať, má si vziať svoj kríž. Keď 
budeme nasledovať Boží hlas, môžu prísť protivenstvá a skúšky. Sám Pán Ježiš nasledoval Božiu 
vôľu a nechal sa ukrižovať. Je to pre nás povzbudením v tom, aby sme v nasledovaní Pána Ježiša 
vytrvali až do konca. Keď prichádzajú ťažkosti, neznamená to, že Boh na nás zabudol. Boh koná 
predivne! Dopúšťa do našich životov aj to, čomu by sme sa najradšej vyhli, ale nerobí to preto, 
aby nám ublížil. Veríme, že Božia múdrosť ďaleko presahuje tú našu, a preto dôverujme Bohu aj 
v ťažkých časoch. 
 
 Abrahám odišiel do Egypta. Nedá sa povedať, že by to bol výraz jeho nedôvery v Božie 
vedenie. Neodišiel do Egypta natrvalo. Išiel do Egypta iba na určitý čas. Poľnohospodárstvo v 
Palestíne bolo závislé od zrážok. Keď nepršalo, bolo sucho a nebola úroda. V Egypte úrodnosť 
polí zabezpečovali pravidelné záplavy rieky Níl. Mali tak stály prísun vody. V Egypte mali preto 
stále dostatočné zásoby potravín. Preto práve v Egypte hľadal Abrahám záchranu pred 
pretrvávajúcim hladom v jeho krajine. 
 
 Ešte predtým ako vstúpili do Egypta, rozhodol Abrahám, že bude svoju ženu vydávať za 
svoju sestru. Zamlčí, že je to jeho manželka, aby sa jeho vlastný život nedostal do ohrozenia. 
Sára bola krásna na pohľad a Abrahám dúfal, že sa bude mať kvôli nej dobre. Jeho plán vyšiel. 
Egypťania sa k nemu kvôli Sáre správali dobre. Po hmotnej stránke bol zabezpečený. Prišiel však 
o svoju ženu. Odviedli ju do faraónovho hárema. Abrahám prišiel o tú, ktorá neskôr porodí 
zasľúbeného syna Izáka. Abrahámov plán sa otočil proti nemu. Mal všetkého dostatok a nehrozilo 
mu od Egypťanov nebezpečenstvo, ale za akú cenu. 
 
 Abrahám je ukážkou toho, že aj veriaci ľudia nie sú dokonalí. Možno ste sa už stretli s tým, 
ako niekto kritizoval cirkev, a tak obhajoval svoj ateistický postoj. Niekto povie, že keď vidí, čo 
všetko robia kresťania, nechce mať s kresťanskou cirkvou nič spoločné. Keď veríme v Boha, 
nestávame sa imúnni voči hriechu. To nechce byť obhajoba našich zlyhaní. Je to len 
konštatovanie našej smutnej situácie. Sme nedokonalí a ľahko náchylní k hriechom. Padáme a 
zlyhávame. Preto aj cirkev na zemi nebude nikdy dokonalá. Abrahám bol nedokonalý. Všetci 
ľudia sú nedokonalí. Dobrý je iba Boh, ktorý sa svetu zjavil v Ježišovi Kristovi. Človek zlyháva, 
ale Boh zasahuje a vyslobodzuje. 
 
 Aj vtedy to, čo Abrahám pokazil, napravil Boh. Nádej na konečné vyslobodenie z hriechu, 
na konečnú záchranu, je len v Bohu. Pod Božou mocou je každý. Aj tí, ktorí sú v tomto svete 
mocní a zdanlivo nedotknuteľní sa spod Božej autority nevymykajú. Faraón a jeho domácnosť 
bola zasiahnutá veľkými ranami. Faraón z toho vyrozumel, že niečo nie je v poriadku. 
Abrahámovo klamstvo bolo odhalené. Abrahám pred faraónom len ticho a pravdepodobne aj 
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zahanbene stál. 
 
 Nakoniec z Egypta odchádza so svojou ženou, aj so všetkým, čo dostal. Faraón rozkázal, 
aby ich cestou po hranicu krajiny ochraňovala vojenská hliadka. Nič z toho nebola  Abrahámova 
zásluha, ale bolo to spôsobené Božím predivným zásahom. Keby vtedy Boh nezasiahol, Abrahám 
by už svoju ženu asi nikdy neuvidel. Rovnako neskôr, keď sa z Izraelcov stali v Egypte otroci, 
keby Boh nezasiahol, Boží ľud by nebol nikdy slobodný. Boh aj vtedy dopustil na Egypt ťažké 
rany a faraón musel počúvnuť Božie slovo a prepustiť Boží ľud. Boh zasahuje a vedie nás k tej 
pravej slobode.   
 
 Tak ako Abrahám, aj my z tej Božej cesty často schádzame. Prestupujeme Božie prikázania 
a naša viera je neraz slabá a malá. Kvôli svojim hriechom si zaslúžime iba trest a zatratenie. Boh 
neobyčajne zasahuje a vyslobodzuje nás. Ježiš zomieral za naše hriechy. Boh nás vyviedol z 
otroctva hriechu Slovom, ktoré sa stalo telom. Slovom nás vedie časným životom, aby sme sa na 
Ježiša spoliehali. Veríme, že Ježiš nám môže naše hriechy odpustiť. Tam, kde sme my bezbranní, 
je Boh silný. Apoštol Pavol napísal: „Lebo keď aj bol ukrižovaný zo slabosti, ale žije v moci Božej. 
Aj my sme v Ňom síce slabí, ale budeme žiť s Ním z moci Božej pre vás.“(2Kor 13, 4) Aj keď si sami 
svojou neposlušnosťou spôsobujeme mnoho problémov, predsa sa o nás Boh stará. Na všetkých 
životných cestách si môžeme byť istí, že Boh je s nami a nedovolí, aby sme boli definitívne 
porazení. Ježiš zvíťazil nad hriechom aj smrťou. Naša nádej je v Ježišovi. 
 
 Boh dáva nádej, aj keď už človek žiadnu nádej nemá. Keď bola Sára vo faraónovom 
háreme, mohol ešte Abrahám dúfať v nejaké potomstvo? Ako sa asi musel vtedy cítiť!? Na jednej 
strane bolo Božie slovo, že zasľúbená krajina je Božím dedičstvom pre jeho potomkov a na druhej 
strane realita, keď to vyzeralo, že Sára bude mať potomkov nie s Abrahámom, ale s faraónom. 
Boh zasiahol a Jeho zasľúbenie nebolo zmarené. Boh sa vždy postará o to, aby bolo jeho slovo 
pravdivé. Božie slovo nie sú iba sľuby! Božie slovo sa stáva realitou. Chváľme Boha, že aj keby 
sme padli na úplne dno, On má moc zachrániť nás. Dôverujme Bohu a nechajme sa viesť Jeho 
slovom. Okolnosti môžu byť nepriaznivé, ale Boží zámer nezmenia. Božie slovo sa aj napriek 
ľudskej nedokonalosti napĺňa. Ďakujme Bohu a počúvajme Jeho slovo. Amen 
 
Vyslanie: 2Kor 13, 3-8 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými vami. 
Amen.  
 
 
 


